
Styrelsemöte i Svartåns vattenråd 3 september 2024 

Plats: Forsby gård, Skultuna 

Innan styrelsemötet berättade Carl Schartau om Forsby gård, den utrivna dammen vid Åkesta och de 

planerade åtgärderna vid Forsbydammen. Styrelsen besöket också Åkestadammen där fiskar nu kan 

vandra förbi.  

Namn Närvaro (x)/ 
frånvaro (f) 

Styr. 

Henrik Berndtsson (ordf.) x Ord. 

Per Aldén (vice ordf.) f Ord. 

Camilla Ranlund (sekr.) x Ord. 

Kent Ragnarsson x Ord. 

Johan Södereng  x Ord. 

Sandra Burman x Ord. 

Linnea Landfors x Ord. 

Inga-Lill Boija (kassör, medl.) f Ord. 

Stefan Sjödin f Ord. 

Erik Brate x Ers. 

Johan Pettersson x Ers. 

Berit Karlsson x Ers. 

Anna Malmström x Ers. 

John de Jong f Ers. 

Patrik Zvar f Ers. 

Monica Yngvesson x Ers. 

Linnea Svärd (åtg.samordn.) x  

Lisa Ekberg f  

Carl Schartau x  

 

1. Ordfö rande ö ppnar mö tet 

Ordförande Henrik Berndtsson öppnade mötet. 

2. Val av mö tesfunktiöna rer 

Camilla valdes till sekreterare. Till justerare valdes Sandra. Protokollet kan godkännas via e-post.  

3. Gödka nnande av dagördning 

Förslag har inkommit om att lägga till en punkt under övriga frågor gällande Sågdammen/tippen 

vid Skultuna och en annan punkt om ekonomihantering. 

Styrelsen godkände dagordningen med tilläggen.   



4. Fö rega ende prötököll 

Föregående protokoll (juni 2024) läggs till handlingarna och godkändes också för att publiceras 

på hemsidan.  

5. Ekönömi 

Saldo (240902) är 231 492,80 kr samt en kommande utbetalning på 135kr. 

Vattenrådet har ett beviljat LOVA-projekt som är på totalt 300 000kr. Medlen ska användas till 

genomförande av åtgärder för ett bättre vatten, t ex anläggande av våtmarker. Av bidragsmedlen 

återstår 203 312kr. 

Vattenrådet har 28 180 -135=28 045kr i egna medel.  

Nu kan Henrik och Inga-Lill betala fakturor och har full tillgång till ekonomin.  

6. Å tga rdssamördning, la gesrappört (införmatiön) 

Linnea S berättade om projektet och hur det fortlöper. Projektmedlen kommer att användas upp 

men fakturan har inte betalats än eftersom munkbrunnen i vallen fortfarande inte sitter rätt. 

Projektet kommer slutredovisas i oktober.  

I oktober slutredovisas även LOVA projektet som fördelats mellan Svartån och Sagån.  

Linnea S planerar tillsammans med Hushållningssällskapet en hästgårdsträff som ska hållas på 

Hamre ridskola där åtgärder för bättre vattenkvalitet och grönare hagar ska vara teman för 

kvällen. Hästgårdsträffarna är del av projektet Vattengruppsaktiviteter för hästägare och 

lantbrukare i Västmanland och finansieras av EU-medel.  

Linnea S och Henrik har hjälpt Sagåns vattenråd på Salamässan och samtidigt gjort reklam för 

Svartåns vattenråd.  

Vattendragsgruppen vid Hasselbäcken kommer ha sin andra träff under hösten. Greppa 

rådgivningar har erbjudits intresserade mellan träffarna. Under en av rådgivningarna bjöds 

Eskilstunas åtgärdssamordnare in för att se hur vi jobbar på den här sidan av Mälaren.  

Samarbetet och erfarenhetsutbytet med Kolbäcksåns åtgärdssamordnare fortsätter. I höst 

upphandlas en konsult för att ta fram tre vattenvårdsplaner inom kommunerna Hallstahammar 

och Västerås.   

7. Carl Schartau beskriver a tga rderna vid Försby  

Eftersom Carl Schartau redan berättat om åtgärderna innan styrelsemötet utgick den här 

punkten. 

8. O vriga fra gör 



• Ekonomihanteringen framöver: Linnea L har kollat med Mälarens vattenvårdsförbund 

(MVVF) om det skulle vara ett alternativ för Svartåns vattenråd att ha samma lösning 

som Sagåns vattenråd.  

o Sagåns vattenråd har sedan flera år tillbaka stöttning med ekonomin genom 

MVVF. 

o MVVF har en ekonom/kassör anställd. MVVF stöttar vattenråden genom att de 

betalar ekonomens lön och låter oss få hjälp gratis.  

HUR DET FUNKAR 

o Ekonomen sköter allt helt digitalt – fakturering, betalningar, ev. deklarering 

o Ekonomen använder ekonomihanteringssystemet Fortnox. Det låter en bokföra 

alla betalningar/fakturor/bidrag på tillhörande projekt och kostnadsställe. 

o För vattenrådet krävs att någon har attesträtt, dvs. någon som granskar fakturor 

och okejar dem inför utbetalning. Det kostar 50 kr per månad och person som 

ska ha attesträtt. 

o Vid inbetalningar till vattenrådet går pengarna rakt in på banken och registreras 

samtidigt i Fortnox med koppling till den aktuella fakturan 

HUR GÅ VIDARE? 

o Om det verkar intressant kan vi bjuda in ekonomen till ett kommande möte så 

får han svara på alla våra frågor.  

Bra för ekonomen att veta om vi vill gå vidare med det här: 

o Rutiner för attest av leverantörsfakturor 

o Hur sker utbetalningar från bank? 

 

Beslut: Styrelsen bjuder in ekonomen, via Linnea L, till ett kommande styrelsemöte. 

 

• Fråga om tippen i Skultuna diskuterades och styrelsen avvaktar domstolsförhandlingar.  

9. Laget runt (i ma n av tid) 

Henrik: Har varit uppe vid Hörendesjön och tittat på gäddvåtmarken. Den ser bra ut enligt honom 

förutom att vattenfall har en elledning som dämmer. Den ligger tvärs över utloppsdiket och 

behöver åtgärdas. Det gör enligt honom att diket inte går att rensa.  

Vattenrådet och vattenrådets styrelse behöver fokusera på vad kan vi göra för att det blir ett 

bättre vatten i Svartån. Hur kan vi stötta andra runt Svartån att göra åtgärder för ett bättre 

vatten? Vi sitter i styrelsen för att främja vattenkvaliteten i Svartån och inte för att främja privata 

intressen.  

En transformatorstation planeras vid Hasselbäcken. Berit tar med det till Naturskyddsföreningen. 

Miljökonsekvensbeskrivning krävs i de här typerna av ärenden.  

Linnea: Elfiske genomfördes förra veckan av Sagåns vattenråd inne i Sala i Sagån där dammar har 

rivits. 95st fiskar hittades utav olika arter, t ex lake. Skötselplanen för Gussjön har som förslag att 

restaurera fuktängar, klippning och röjning har påbörjats på sydöstra stranden.  

Monica: Har sammanställt prövotidsredovisningen 2017-2024 för Gussjön och har skickat in till 

mark- och miljödomstolen med 8 bilagor.  



Camilla: Det partiella vandringshindret vid Skarpskyttebron i Västerås har åtgärdats genom att 

sten lagts i för att tröskla upp så att det blir ett jämnare fall. På onsdag 11 september är det 

invigning av Falkenbergska kvarnens faunapassage, cykelväg och trädäck. Camilla skickar vidare 

inbjudan till vattenrådet. 

10. Na sta mö te 

Tisdag 19 november kl. 13. Vi förlänger också mötestiden något för att hinna med temat för 

mötet. 

Plats: Idrottshallen i Västerfärnebo, A-salen. Johan bokar och ordnar nyckel.  

Tema: Vi börjar mötet med ekonomen från MVVF. Sedan bjuder Henrik in sin bror som arbetat 

på skogsstyrelsen och representant från Sveaskog som arbetar med bl. a. ekoparken. På mötet 

börjar vi också planera årsstämman.  

11. Mö tet avslutas 

Mötet avslutades och ordförande tackade för visat intresse.  

  

Forsby gård 3 september 2024, 

 

   

Henrik Berndtsson Camilla Ranlund        Sandra Burman 

Ordförande Sekreterare          Justerare 


